
Evanjelium podľa Lukáša 3. kapitola 10-16: 

10 Zástupy sa ho spýtali: „Čo teda máme robiť?“ 11 On im odpovedal: „Kto má dvoje šiat, nech sa rozdelí s tým, 
čo nemá, a kto má dosť jedla, nech urobí podobne.“ 12 Aj mýtnici prichádzali dať sa pokrstiť a hovorili mu: 
„Učiteľ, čo máme robiť?“ 13 On im odpovedal: „Nevymáhajte viac, ako vám nariadili.“ 14 Vojaci sa ho spýtali: „A 
čo máme robiť my?“ Tým povedal: „Nikoho netrýznite ani nevydierajte, uspokojte sa so svojím žoldom!“ 15 Ľud 
žil v očakávaní a všetci vo svojom srdci uvažovali o Jánovi, že azda on je Mesiáš. 16 Ale Ján všetkým odpovedal: 
„Ja vás krstím vodou. Prichádza však mocnejší ako ja. Ja nie som hoden rozviazať mu ani remienok na 
sandáloch. On vás bude krstiť Duchom Svätým a ohňom.

(pokračovanie na str. 2)
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Keďže máme jedného OTCA Ne-
beského dovoľte mi osloviť vás 
milí čitatelia týmito slovami: milí 
bratia a milé sestry! 
Školy a vzdelávanie priniesli ob-
rovský rozmach spoločnosti. 
Evanjelické školstvo v minulosti 
bolo príkladnou hybnou silou. 
V Novohrade, kde som pôsobil 
10 rokov, v takmer v každej de-
dine bola evanjelická škola. 
Často rozmýšľam nad tým, ako 
to mohlo všetko organizačne 
fungovať? Niečo úžasné a doko-
nalé, keď dedina živila nielen fa-
rára, ale aj evanjelického učiteľa, 
prípadne kantora a ľudia s ra-
dosťou posielali deti do školy. 
Dnešné chátrajúce budovy sa 
v niektorých zboroch premenili 
na modlitebne, zborové centrá či 
rekreačné zariadenia. 
Nová epocha „online vzdeláva-
nia“ a svet, ktorý dnes žijeme, 
umožňuje neuveriteľné mož-
nosti vzdelávania. Skutočne sme 
však zmúdreli? Oslovili ma slová 
zástupov, mýtnikov, vojakov „čo 
máme robiť“? Premenili sme sa 
na akúsi spoločnosť, ktorá pozná 
a vie. Čo nevie, môže nájsť veľmi 
rýchlo na „webe“. Vďaka infor-
máciám môže mať každý všeo-
becný prehľad o transplantácii, 
o výrobe kozieho syra či oprave 
turbodúchadla na motoroch. Iba 
samotný život a prax, bytostná 
skúsenosť, preverí skutočné zna-
losti a vedomosti. Dôležitou skú-
senosťou pre mňa osobne sú 
tieto dni, čas keď sa opäť môžem 
vzdelávať a učiť. Pýtať sa, ako 
oné zástupy „A čo máme robiť 
my?“. 
Advent, to známe slovo, ozna-
čuje vo svojej hĺbke čas očakáva-
nia a naznačuje príchod Spasi-
teľa. Práve tieto myšlienky dnes 
vystihuje 15. verš: „Ľud žil v oča-
kávaní a všetci vo svojom srdci 

uvažovali o Jánovi, že azda on je 
Mesiáš.“ Cirkev v advente by 
mala žiť očakávaním. Ten druhý 
príchod Pána Ježiša sa blíži, ale 
udalosti pred vystúpením Pána 
Ježiša hovoria o tom, že ľud žil 
v očakávaní. Prejavovalo sa to 
zaujímavým spôsobom a všetci 
vo svojom srdci uvažovali. 
Božie slovo Ti ponúka zažiť opäť 
i po tieto dni pred Vianocami vý-
nimočný čas. To prvé odporúča-
nie je, aby si začal hľadať a skú-
mať veci srdcom. Skús pri vybe-
raní vianočných darčekov, pri 
vianočnom pečení, pri diskuto-
vaní o pandémii, skús do toho 
všetkého zapojiť tvoje vnútro, 
Tvoje vnímanie, cítenie a preží-
vanie vecí. Aj keď budeš sledovať 
online Bohoslužby, alebo sa za-
pojíš do nejakého spoločenstva, 
zapoj tam skutočne seba, nielen 
fyzickú stránku, ale celú TVOJU 
osobu. „Preskúmaj ma ó Bože, 
a poznaj moje myšlienky.“ Práve 
takto sa môže aj Tvoj adventný 
čas stať zmysluplný a môžeš aj 
v tejto zvláštnej dobe nariadení 
a opatrení začať vnímať veci 
inak. 
So srdcom chcem pristúpiť aj 
k získavaniu odpovedí. Nechcem 
sa však pýtať a skúmať v knihách 
a hľadať len na webe. Túžim sa 
pýtať Boha. „ADVENT“ je čas 
očakávania príchodu Božieho 
Syna. Preto sa chcem aj v tomto 
čase celý obrátiť na Pána Ježiša 
pýtať sa, čo robiť, ako ďalej fugo-
vať a ako reagovať na udalosti, 
ktoré prežívame. Chcem sa pý-
tať, ale túžim moje otázky na-
smerovať na Krista. Nemusia to 
byť rýchle odpovede, ale nech sú 
od Neho. Túžim dostať Božie od-
povede pre môj život, a preto sa 
chcem po tieto dni pýtať Pána 
Boha. Túžim využiť adventný čas, 

aby som sa oveľa viac srdcom pý-
tal Pána Boha: „A čo máme robiť 
my?“. Práve v tejto dobe, keď 
nevieme aké opatrenia budú pla-
tiť zajtra, chcem sa pýtať Toho, 
ktorý vie a je zdrojom života 
a večnosti. 
Posledný prorok Ján Krstiteľ vy-
znal, že aj on očakáva toho, kto-
rému „nesiaha ani po päty“. Ale 
predsa mal v Ňom nádej. Dúfal 
v Neho a srdcom bol nasmero-
vaný k prichádzajúcemu Mesiá-
šovi. Krstiteľ sa pýtal a hľadal od-
povede v Božom Synovi. On vás 
bude krstiť „Duchom Svätým 
a ohňom“. Tieto slová nás vyzý-
vajú, aby sme využili adventné 
dni a prežili ich v osobnom stret-
nutí s Pánom Ježišom. V Ňom 
človek bude mať skutočnú skú-
senosť „ohňa a Ducha Svätého“. 
Aj Apoštol Pavel v Liste Kolosen-
ským napísal: „Lebo v ňom sú 
ukryté všetky poklady múdrosti a 
poznania.“ /List Kolosenským 
2,3/. Využime advent, zmúd-
rejme. A preto sa nezabudnime 
pýtať Pána Boha.    

 
 
 

Ivan Boženík, zborový farár 
Foto: autor
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O D O L A J M E  P O K Ú Š A N I U ,  V E R M E  O D B O R N Í K O M  
 
Ježiš, plný Ducha Svätého, vrátil 
sa od Jordánu a Duch vodil Ho 
po púšti štyridsať dní, kde Ho 
diabol pokúšal. Potom viedol Ho 
(diabol) do Jeruzalema, postavil 
Ho na okraj nástrešia chrámu a 
povedal Mu: Ak si Syn Boží, zhoď 
sa odtiaľto. Veď je napísané: An-
jelom svojim prikáže o Tebe, aby 
Ťa chránili, a zachytia Ťa na 
ruky, aby si si nohu neurazil o 
kameň. Odpovedal mu Ježiš: Po-
vedané je: Nebudeš pokúšať 
Pána, svojho Boha! Keď diabol 
skončil všetko pokúšanie, odišiel 
na čas od Neho (Lk 4, 1-2 (krá-
tené), 9-13). 
Premostiac do súčasnej pande-
mickej situácie cítim Lukášom 
zaznamenané udalosti takto:  
Drvivá väčšina uznávaných od-
borníkov nám odporúča dodr-
žiavať protipandemické opatre-
nia. Dokonca nad rámec tých, 
ktoré sú schopní rozhádaní, se-
bou očarení politici prijať. Od-
porúčané opatrenia zhrniem: 
Vyhýbať sa sociálnym kontak-
tom, nosiť respirátor (tak, aby 
nám nebolo vidieť nos ani ústa), 
dezinfikovať a umývať si ruky, 
dať sa zaočkovať v intervaloch, 
ktoré určia odborníci,  dopriať si 
spánok, oddych, pohyb na čer-
stvom vzduchu a zdravú stravu. 

K tomu doplním pre nás, kresťa-
nov, nie nepodstatné – modliť 
sa za odborníkov, aby vynašli 
ešte účinnejšiu zbraň proti ví-
rusu a jeho najnovším mutá-
ciám, modliť sa za svojich blíž-
nych, aby pochopili dôležitosť 
dodržiavania vyššie uvedených 
opatrení, tiež aby ich nenavští-
vili v tomto čase ďalšie choroby 
či iné nešťastia.  
Viem, že viacerí, (aj duchovní) 
v našej cirkvi to cítia inak. 
Úprimné modlitby, aby nás cho-
roba obišla, podľa nich spolu 
s dobrou životosprávou posta-
čujú. Iné kroky nie sú potrebné, 
veď sme predsa veriaci kresťa-
nia a Hospodin si nás nedá. Nie 
je aj podľa vás takéto zmýšľanie 
pokúšaním Pána? 
Dopriať si oddych. Veľmi dôle-
žité pre posilnenie nášho orga-

nizmu. Skracujúce sa dni ad-
ventu a Vianoce sú na to vhod-
nou príležitosťou. Oddychovať 
a rozjímať sa dá i pri čítaní dob-
rých textov. Verím, že také náj-
dete i v tejto Otvorenej náruči. 
Tiež na našej webovej stránke 
www.ecavnr.sk , na  stránke na-
šej cirkvi www.ecav.sk či v ofi-
ciálnych novinách a časopisoch 
ECAV. Duchovné povzbudenie 
prinášajú aj online vysielania zo 
Služieb Božích (z nášho zboru 
v nedeľu a vo štvrtok o 11.30 na 
TV Nitrička a na našom FCB pro-
file ECAV Nitra - tu ich nájdete 
kedykoľvek). Tiež prenosy bo-
hoslužieb z iných chrámov v te-
levízii a rozhlase. A, samo-
zrejme, Biblia. Milí priatelia. 
Buďte zdraví. Nech diabol as-
poň na čas odíde od nás.  

Ján Huba, zborový dozorca 
Foto: autor 

T É M Y  P R E  M O D L I T E B N Í K O V   
 

 Mt 4,24: I rozniesla sa povesť o Ňom po celej Sýrii a prinášali k Nemu všetkých chorých na rozličné 
neduhy, trápených prudkými bolesťami, posadnutých démonmi, trpiacich na padúcnicu a ochrnu-
tých; a uzdravoval ich. 
Myslime na tieto dni na všetkých, ktorí prechádzajú ťažkými chorobami. Modlime sa najmä za prijíma-
nie Božej vôle v našom živote. Veríme, že hoci kráčame „úzkou cestou a tesnou bránou“ kráčame vždy 
s pomocou a ochranou nášho Pána Ježiša Krista. 

 Kol 4,15: Pozdravujte bratov v Laodikei i Nymfasa, aj cirkevný zbor, ktorý je v jeho dome. 
V týchto dňoch je opäť obmedzený vstup do chrámov a na Bohoslužby. Modlime sa za rodiny a domác-
nosti, aby v nich bol priestor aj na pobožnosť a aby sa svätil sviatočný deň.  

 G 5,22: Ale ovocie Ducha je: láska, radosť, pokoj, zhovievavosť, nežnosť, dobrotivosť, vernosť. 
Poďakujme Pánu Bohu, že i v týchto časoch nás vedie Duchom Svätým a dáva nám silu zvládať a znášať 
zložité situácie. Bez Božej výzbroje by sme ťažko odolali v týchto dňoch.  

http://www.ecav.sk/
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K O S T O L ,  K T O R Ý  N O S Í M  V  S R D C I
 
Kráčam po udržiavanej trá-
vičke, veľmi príjemnej pre cho-
didlá. Spomienky sa mi vyná-
rajú… Môj krst, potom konfir-
mácia a napokon aj sobáš… Pri 
vstupe doň vchádzame dlaž-
bou, ktorá teda už niečo pa-
mätá, cítiť dokonca jeho atmo-
sféru, ktorá vás úplne pohltí. 
Cez vysoké okná presvitá poo-
bedné slnko, osvetľujúc kaza-
teľnicu. Tento kostol pre mňa 
veľmi veľa znamená a určite 
nie som sama. V našom nit-
rianskom zbore je veľa pamät-
níkov, ktorí naň radi spomí-
najú. Kalvínsky kostol. 
„Stavali ho spolu – reformo-
vaní aj evanjelici,“ začína moje 
sprevádzanie po tejto nádher-
nej budove súčasný pán farár 
Reformovanej kresťanskej cir-
kvi, Tamas Ficzere. Bol to teda 
jeden z prvých ekumenických 
kostolov v danej dobe. Refor-
movaný zbor v Nitre bol zalo-
žený v roku 1896. Žilo tu vtedy 
okolo 100 evanjelikov a. v. a 
boli ako fília zaopatrovaní z 
Nových Sadov a neskôr zo Svä-
toplukova. Hneď na začiatku 
sa tieto dve protestantské 
spoločenstvá dohodli, že si po-
stavia spoločný kostol. Od-
vtedy veriaci hľadali vhodné 
priestory pre pravidelné stre-
távanie sa. Najprv chceli kúpiť 
staré divadlo, dokonca sa našli 
aj pôdorysy pôvodného zá-
meru, ale potom sa kúpa ne-
dala zrealizovať. Napokon sa 
ale vďaka Bohu vhodný poze-
mok našiel a kostol bol posta-
vený.  
Keďže reformovaných bolo 
okolo 250 – v tom čase viac 
ako evanjelikov, vo vlastníctve 

mali kostol oni. Vzali si úver na 
pozemok a v dohode bolo, že 
evanjelici a. v. majú právo tiež 
používať kostol.   
Ten bol postavený v priebehu 
necelého roku. Vtedy tiekla 
rieka Nitra ešte pred kosto-
lom, tento teda stál na jej 
brehu. V roku 1933 sa rieka 
Nitra regulovala, v okolí kos-
tola sa postavili rodinné domy. 
Táto oblasť je známa Nitranom 
ako Číneš. V roku 1933 sa svä-
tili nové zvony, lebo po I. sve-
tovej vojne staré predali kvôli 
úveru. V zbore boli totiž len 2 
veriaci a títo nevedeli splácať 
úver.  
Pôvodne bola za kostolom 
stará sýpka. Jej múry boli vy-
soké takmer 4 metre, strop 
teda musel byť znížený kaze-
tami. Byt farára a modlitebňa 
paradoxne stáli viac ako kos-
tol. Zaujímavosťou je, že nit-
rianska synagóga bola posta-
vená tiež v roku 1911 a pánty 
na jej vstupných dverách sú 
rovnaké ako na kalvínskom 
kostole. 

Kostol bol vysvätený a otvo-
rený v r. 1911. Prvým evanje-
lickým duchovným v Nitre bol 
od roku 1944 (najprv ako ná-
mestný farár) pán farár Pavel 
Valášek - veľa tých skôr naro-
dených si naňho dobre pa-
mätá. Prvým reformovaným 
farárom bol László Šedivý, 
ktorý pochádzal od Budapešti. 
Evanjelici teda tento ekume-
nický kostol pomáhali budovať 
a neskôr finančne i prácou po-
máhali pri jeho opravách. Kos-
tol používali najprv spora-
dicky, od r. 1932 každú druhú 
nedeľu a od vzniku samostat-
ného zboru v r. 1947 pravi-
delne, až do júna 2000, keď bol 
vysvätený nový ev. a. v. kostol 
Svätého Ducha. Len niekoľko 
desiatok metrov od starého 
kostola.  
Služby Božie síce prebiehali v 
jeden deň, ale aj na tom sa ve-
deli reformovaní  a evanjelici 
dohodnúť. O 8.30 boli pre re-
formovaných a o 10.00 pre 
evanjelikov. Reformovaní a 
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evanjelici síce majú k sebe 
blízko, ale evanjelici a. v. po-
trebujú pri Službách Božích 
oltár. Aj tu sa potvrdilo – Keď 
sa chce, tak to ide. Vymysleli 
to tak, že zospodu sa vytiahol 
menší stôl, naň sa dali sviečky 
a kríž, a bol z toho oltár. Ev. fa-
rár dochádzal na koči z Nových 
Sadov. László Šedivý, farár re-
formovaných, krstil Židov, 
kvôli čomu ho odviedli do vä-
zenia. Z kroniky sa dá vyčítať, 
že počet Židov, ktorých pokrs-
til, sa zastavil na čísle 772. 
V súčasnosti sa tu stále konajú 
každú nedeľu o 9.30 bo-
hoslužby reformovaných . Ve-
riaci sa stretávajú aj cez týždeň 
pri Večeri Pánovej. Tiež sa tu 
bývajú ekumenické bo-
hoslužby pre študentov 2 – 3 
krát za rok. „V nedeľu cho-
dieva približne 20 ľudí, Služby 
bývajú v maďarčine, ale máme 
aj 1 – 2 Slovákov a ak prídu oni, 
najprv je kázeň v maďarčine a 
potom v slovenčine,“ dopĺňa 
Tamas Ficzere. „V auguste sme 
mali konfirmáciu štyroch detí. 
Na zozname voličov je 60 ľudí, 
celkovo máme okolo 80 čle-
nov.“ Tiež sa tu konajú kon-
certy.  
Toľko teda príbeh jedného 
kostola. Pamätá toho naozaj 

veľa. Krsty, sobáše, Vianoce… 
Budova, ktorú mnohí z nás no-
sia vo svojom srdci. 
Aj u nášho zborového dozorcu  
Jána Hubu má Kalvínsky kostol 
špeciálne miesto. K spoločnej 
histórii oboch protestantských 
cirkví v Nitre hovorí: “Po pri-
sťahovaní do Nitry v roku 1990 
som sedával vždy v poslednej 
lavici na „chóruse“. Históriu 
starého kostola som nepoznal, 
len si pamätám, že keď mali 
reformovaní Večeru Pánovu, 
museli sme chvíľu čakať. Vo 
dverách sa ako prvý zjavil 
starší muž statnej postavy s ty-
pickými maďarskými fúzikmi v 
čiernom plášti reformovaných 
farárov – Štefan Berecz. Tento, 
od luteráku odlišný odev du-
chovných som už poznal, na-
koľko som sa narodil v Rimav-
skej Sobote a mamička mojej 
manželky bola reformovaná 
(po presťahovaní sa k nám do 
Nitry bola najprv pokladníč-
kou, potom presbyterkou tu-
najšieho zboru). Pravidelne 
sme chodili spolu na ekume-
nické pobožnosti a zúčastňo-
vala sa i podujatí Spoločenstva 
evanjelických žien. Rimavsko-
sobotské gymnázium, na kto-
rom sme boli s manželkou spo-
lužiaci a od maturity i bližší 

priatelia, bolo postavené tiež 
ako protestantské. Po reštitú-
ciách v roku 1990 vlastnia opäť 
polovicu tejto vzácnej historic-
kej budovy reformovaní a po-
lovicu evanjelici a. v. Obe cirkvi 
tu teraz majú svoje školy. Naša 
rodina si veľmi váži ekume-
nické postoje súčasného ref. 
farára T. Ficzereho. Pri 
pohrebnej rozlúčke s manžel-
kinou mamičkou umožnil od-
slúžiť temer polovicu smútoč-
ného obradu podľa evanjelic-
kej tradície v slovenčine Iva-
novi Eľkovi, vtedajšiemu zbo-
rovému farárovi v Nitre. Do 
srdca každého sa hlboko vryla 
výzva Tamása Ficzereho – 
modlime sa Modlitbu Pánovu 
a vyznajme Vieru všeobecnú 
kresťanskú - každý vo svojom 
materinskom jazyku. Nasledo-
vania hodný príklad nielen 
ekumény, ale aj spolunažíva-
nia medzi Slovákmi a Ma-
ďarmi. Soboťania také niečo 
predtým nezažili. Odvtedy 
okrem výročí úmrtia manželki-
nej mamičky a starej mamy 
navštevujeme reformované 
Služby Božie aj na Štefana a 
Kvetnú nedeľu. Keď nás br. 
Ficzere zbadá, káže aj po slo-
vensky. Oceňujem jeho kázne 
- vždy krátke a ich duchovný 
odkaz (možno i vďaka tomu), 
úžasný a dlho zapamätateľný. 
A k tomu genius loci chrámu, 
ktorý si my, nitrianski evanje-
lici, nosíme v srdci.“       

 
 
 
 
 

Janka Kilianová 
 presbyterka 

Foto: Martin Kilian 
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R O Z H O V O R  S  L E K Á R O M
 
Oproti mne sedí vysoký pán s 
hĺbavými očami. Vyžaruje z 
neho pokoj. Keďže je dokto-
rom - ortopédom, jeho čas je 
vzácny. Pozvanie na stretnutie 
ale prijal a tak sme mohli ho-
dinku stráviť v spoločnom roz-
mýšľaní nad životom, keď v 
ňom vládne Boh. Poďte spoz-
nať život MUDr. Vladimíra Za-
hradníka. 
 
„Moji predkovia pochádzajú z 
Čiech, preto to krátke „a“ v 
priezvisku,“ začína ozrejmova-
ním tejto skutočnosti. Otec, 
Miroslav Zahradník, sa narodil 
v Kraľovanoch, on sám sa na-
rodil v Námestove. „Medicínu 
som študoval v Martine. Vždy 
to bolo mojou túžbou. Odjak-
živa som chcel pomáhať a lie-
čiť ľudí. Tu som sa zoznámil s 
mojou manželkou Grétkou – 
inak rodáčkou z Nitry - a keďže 
je táto škola náročná, museli 
sme akceptovať, že máme po-
vinnosti. Napriek tomu sme 
ale spolu zostali a dokončili aj 
štúdium.“ „Ženy v mojom ži-
vote zohrávali veľkú úlohu vo 
viere. Z otcovej strany boli  
všetci evanjelici a mamička 
bola katolíčka, takže sme žili v 
ekumenickej rodine. Najprv 
stará mama, potom mamička 
a teraz manželka, tiež kato-
líčka, sú mojimi piliermi. Vždy 
ma bavilo spoznávať veci do 
hĺbky a inak tomu nie je ani v 
Božích veciach.“ Ako vyzerá 
jeho typické nedeľné dopolud-
nie? „Nesmú chýbať bo-
hoslužby. Snažíme sa vo viere 
v Boha hľadať to spoločné, a 
darí sa nám to. Deti máme 
štyri, dvoch chlapcov a dve 

dievčatká, často s nimi disku-
tujeme o veciach viery. Mod-
líme sa spoločne, radi trávime 
spolu čas.“ Vo voľnom čase 
chodí celá rodina na bicykle, 
počas predchádzajúceho 
lockdownu Zobor preskúmali 
zo všetkých strán. Rád počúva 
v Českom rozhlase podcasty o 
vedeckom bádaní – z oblasti 
biológie, medicíny, ale aj as-
tronómie. Kvôli práci študuje 
špecializovanú literatúru v an-
gličtine a v nemčine. Tú ovláda 
výborne, rok pracoval v Ne-
mecku. Spolu s rodinou si vy-
brali oblasť Thüringen, Bad 
Langensalza. „Beriem to ako 
veľmi dobrú skúsenosť, je 
úžasné, že som mohol na 
vlastnej koži zažiť iný systém a 
prístup – ako medicínsky, tak 
aj ľudský.“ Samozrejme, v 
dnešnej dobe sa asi nedá vy-
hnúť téme Covid.  „Táto situá-
cia sa dotýka každého z nás a 
každého trochu iným spôso-
bom. Je to dosť tvrdá skúška. 
Odhalí naše dobré aj zlé vlast-
nosti.  Počas predchádzajúcej 

vlny bola ambulancia, kde pra-
cujem, stále otvorená. Pa-
cienti mohli chodiť na vyšetre-
nia. Teraz sú všetky zákroky 
bielej medicíny odložené. Kým 
nenastal súčasný lockdown, 
mali sme šialené tempo, 4 dni 
som pracoval v ambulancii a 1 
deň operoval. Riešili sa všetky 
odložené zákroky, ako-tak sme 
ich dohnali. Tento respiračný 
vírus sa veľmi ľahko šíri a zatiaľ 
jediná cesta z epidémie von je 
očkovanie. Spolu s nosením 
rúška máme oveľa nižšie riziko 
získania Covidu. Ak ho už zís-
kame, jeho priebeh bude kvôli 
očkovaniu lepší a s vysokou 
pravdepodobnosťou sa vyh-
neme jeho fatálnym násled-
kom.“ V čom teda vidí príčinu 
toho, že je stále veľké množ-
stvo ľudí nezaočkovaných? 
„Bohužiaľ, sociálne siete ľud-
stvo skôr ohlúpli, ako mu po-
mohli. Nájdeme tam na rov-
nakú úroveň postavený  názor 
niekoho, kto nemá vzdelanie, 
aby sa vyjadril k téme Covidu, 
s tým, kto to vzdelanie má. Ľu-
dia nepátrajú po príčine, prečo 
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niekto niečo povedal. My mo-
mentálne nemáme lepšiu 
zbraň ako očkovanie. Nik nevie 
na 100% povedať, ako mu 
imunita a telo  zareaguje na 
túto vírusovú infekciu. Obá-
vam sa, že práve na Vianoce 
bude táto vlna opäť gradovať. 
Súčasná situácia poznačila aj 
zdravotníkov, veľa z nich je re-
zignovaných. 
„Ako teda berie svoje zamest-
nanie? „Toto povolanie sa 
nedá robiť prvoplánovo, pa-
cienti vám dôverujú. Ja svoje 
povolanie  beriem ako posla-
nie. Moja práca ma baví a tak 
necítim žiadnu  psychickú 
ujmu, netrpím syndrómom vy-
horenia. Už počas štúdia som 
sa nevedel spoľahnúť len na 
seba, všetko som odovzdal do 
Božích rúk. Bez Boha to nešlo, 
On mi ukázal cestu, je rukou, 
ktorá mi ukazuje pravú vieru. 
Človek nie je stopercentný, 

nedokáže všetko na svete. 
Nielen pri ťažkých rozhodnu-
tiach prosím o dar Ducha Svä-
tého. Niekedy môžete mať ko-
pec vedomostí, ale nemusia 
vám zaručiť, že sa správne roz-
hodnete. Snažím sa zachová-
vať svoje postoje a byť dobrým 
príkladom pre druhých ľudí.“ 
Aká bola reakcia jeho man-
želky na to, že sa stal presbyte-
rom? S úsmevom odpovedá: 
„Jej prvá reakcia bola  - Už ne-
budeš vôbec doma. Ale je 
rada, čo sa týka služby Bohu, 
nevidíme problém. Súhra v 
manželskom živote je dôležitá, 
snažíme sa podržať sa v Bohu. 
Ja osobne som nečakal, že bu-
dem zvolený, nevedel som si 
to predstaviť, ale zostal som 
voči tomu otvorený. Nebránim 
sa ani tomu, že budem nápo-
mocný v budúcom Dome opat-
rovateľskej služby, ktorý v 

Nitre vyrastie.“ Nedá mi ne-
spýtať sa, aký má vzťah k zá-
hrade. „Nerád robím v zá-
hrade. Moji rodičia mali zá-
hradu, musel som tam pomá-
hať, pretože pestovali veľa 
plodín. Prevažná časť mojej ro-
diny ale pracuje v poľnohospo-
dárskej oblasti.“ 
A čo preňho znamená viera? 
„Dáva mi energiu, istotu, 
smer. Je to pre mňa to, čo ľu-
dia hľadajú počas svojho ži-
vota. Viera je moje ukotvenie 
v živote. Keď nastane prob-
lém, vždy viem naspäť získať 
istotu, viem sa vrátiť k tomu, 
na čom skutočne záleží.“  

 
 
 
 
 

Janka Kilianová 
Foto: archív 
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1 7 .  N O V E M B E R  

 
V ECAV Nitra si veriaci pravi-
delne pripomínali odkaz Karola 
Kuzmányho položením venca 
k pamätnej tabuli, ktorá sa na-
chádza v Nitre na budove Domu 
Matice slovenskej, aktuálne aj 
budova pošty pri kruhovom ob-
jazde v časti Čermáň. Odkaz 17. 
novembra bol tak vždy spojený 
a prepojený chtiac - nechtiac 
i so 16. novembrom, keď sa na-
rodil predovšetkým farár Evan-
jelickej cirkvi a.v., ktorého 215. 
výročie narodenia pripadá na 
rok 2021.  
Osobne si myslím, že jeho 
osobná sloboda tkvela predo-
všetkým v službe Bohu, a preto 

ako evanjelický farár našiel 
v Božom slove dostatok slobody 
a odvahy pre ňu aj pre národné, 
literárne a spoločenské úsilie. 
Spasiteľ ho oslobodil od hrie-
chov. Kuzmány cez túto pravdu 
a slobodu dokázal prinášať po-
vzbudzujúce slová, motivujúce 
verše či praktické kroky služby 
cirkvi i vlasti, ktoré smerovali 
k láske, k milosti, k múdrosti a k 
národnej hrdosti.  
Báseň „Sláva šľachetným“ je 
zhudobnená v našom Evanjelic-
kom spevníku č. 564 a prináša 
veľmi dôležitú otázku i pre 
dnešnú spoločnosť.  
 

 

 

„Kto za pravdu horí v svätej obeti, kto za ľudstva právo život posvätí, 

kto nad krivdou biednych slzu vyroní: tomu moja pieseň slávou zazvoní. 

Keď zahrmia delá, orol zaveje, za slobodu milú kto krv vyleje, 

pred ohnivým drakom vlasť kto zacloní: tomu moja pieseň slávou zazvoní.“ 

 
Kto? Nominatív. To nie je len 
otázka pádu. Skutočná otázka 
Kuzmányho znie, kto je zárukou 
pravej slobody? Na jednej 
strane je to Kristus, ktorý člo-
veka oslobodil od hriechov a dal 
mu vo svojom diele nádej života 
večného. Na druhej strane je to 
človek, ktorého Kristova láska 
povoláva ku službe slobody.  
V roku 2021 si na Slovensku pri-
pomíname 32 rokov od pádu 
komunistického režimu. Kto si 
pripomína tento pád, ktorý za-
čal udalosťami zo 17. novembra 

1989? Ľudia, ktorí sa zjednotili 
v láske, v nádeji, v túžbe za vlas-
ťou a národom, ktorá bude mať 
hodnoty, ktoré ich budú presa-
hovať. 
Celá naša spoločnosť, a aj naša 
cirkev, opäť potrebuje počuť 
nielen „pieseň slávy“, ale potre-
buje vyriešiť tú základnú otázku, 
„kto“ je ochotný nadchnúť sa 
a urobiť, čo je potrebné pre 
zmenu, po ktorej túžime. 
Mnohé komentáre na sociál-
nych sieťach, blogy, politické 
debaty, hovoria o tom, čo treba 

robiť, a mnohí veľmi odborne 
a fundovane poukazujú aj na to, 
ako to treba urobiť. Ja mám 36 
rokov a dôsledky 17. novembra 
si plne uvedomujem. Obdivu-
jem však fotky a videá, kde na 
námestiach stáli mnohí ľudia, 
ktorí počas tých dní pred 32 
rokmi mali vyriešenú „Kuzmá-
nyho otázku“. Nájdu sa aj 
v tomto čase tí, čo pochopia 
„nominatív“ pravej slobody 
v Kristovi? Budú mať odvahu 
slobody, ktorá vedie k službe?  

Ivan Boženík   

 

S P O M I E N K A  N A  S E S T R U  K A R L Í K O V Ú   

 

2. novembra 2021 sme sa spoločne vydali na mestský cintorín v Nitre. Takmer úplne na konci 

pod mostom sa nachádza hrobové miesto sestry Zuzany Karlíkovej. Ona po svojej smrti veno-

vala celý svojej majetok Evanjelickej cirkvi v Nitre. No nielen preto nám prichodí a patrí sa nám 

na ňu spomínať. V kostole Reformovanej kresťanskej cirkvi, kde sme mávali Služby Božie do 
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roku 2000, predávala knihy a litera-

túru. Mnohým vraj vedela trefne, 

ale vždy milo dohovoriť - či za nábo-

ženské povinnosti, platenie cirkev-

nej dane, alebo o tom, čo sa kresťa-

novi patrí. Navštevovala spevokol. 

Aj ona patrila medzi tých, ktorí sa 

veľmi tešili z dokončenia zborového 

centra a zo slávnosti posvätenia. No 

o pár dní na to ju bolo treba opatro-

vať, nakoľko zostala ležiaca na lôžku. 

Na fare sa stretlo pár najbližších ľudí, aby si rozdelili služby. Večer na to prišiel oznam, že spo-

činula po boji. Na pamiatku zosnulých o 15:00 sme si pri jej hrobe zaspievali pieseň, prečítali 

Žalm a uistili sa slovom Božím. Pán Ježiš Kristus je naším Pánom či žijeme a či umierame. Ďa-

kujem sestrám, ktoré zabezpečili venček a tiež všetkým, ktorí aj počas roka sa starajú o hro-

bové miesto našej milej zosnulej sestry.                                                                       Ivan Boženík 

P O Ď A K O V A N I E  I V A N O V I  K Ü H N O V I  

Určite všetci poznáte milého, výrečného a sym-

patického pána Ivana Kühna. Viacerí možno re-

gistrujete jeho osobu aj v spojitosti s jeho zosnu-

lou manželkou Katinou Kühnovou. Viedla náš 

Evanjelický zborový spevokol a bola zborovou 

presbyterkou. Opustila nás pred 7 rokmi. Ivan 

zastával v rokoch 2015-2021 funkciu zborového 

presbytera. Za túto službu sa mu chceme aj 

touto cestou poďakovať. No Ivan však nebol len 

aktívnym presbyterom. Poznáme ho z čítania 

Božieho slova a moderovania viacerých zboro-

vých osláv či podujatí. Niektorí možno aj viete o jeho dobrej kuchyni či gurmánskej odbornosti 

a za všetko hovorí aj jeho snaha pomôcť najslabším a zraniteľným. Práve zber vrchnákov 

z plastových fliaš, ich odvoz, dovoz a pomoc hendikepovaním, aj za týmto všetkým je Ivan. Ešte 

raz mu ďakujeme za jeho ochotu slúžiť v cirkevnom zbore a prajeme mu hlavne pevné zdravie 

a veľa Božieho požehnania. Dúfame, že budeme spoločne ďalej pracovať na Božej vinici a Ivan 

bude obohacovať svojim úsmevom, dobrým slovom a pokojným jedinečným hlasom naše 

stretnutia a zhromaždenia. .                                                                             Ivan Boženík, Ján Huba 

N Á J D I T E  N Á S  N A  F A C E B O O K U :  f a cebook . com/ecavn i t ra  
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L Á S K A  P O M Á H A  L I E Č I Ť  N A Š U  Ľ A H O S T A J N O S Ť  

 

Som rád, že sa môžem opä-

tovne prihovoriť vám, členom 

nášho cirkevného zboru, i keď 

len takto prostredníctvom 

Otvorenej náruče. 

Blížia sa najkrajšie sviatky roka, 

čas radosti a pokoja - i keď sú-

časná doba nám prináša mnoho 

problémov ,nepokoja a strachu. 

Je potrebné si uvedomiť, že 

láska, ktorá k nám  prišla v po-

dobe Ježiška z Betlehema - je 

práve to, čo nám dokáže pomá-

hať a liečiť nás - liečiť našu ľa-

hostajnosť.  

Nedávno som  zažil odchod z 

tohto sveta u človeka, ktorý 

mohol žiť , podmienkou bola  

amputácia  nohy. Keď mu dok-

tor povedal čo ho čaká, rezo-

lútne to odmietol. Na vysvetle-

nie povedal:“Ja už nemám pre 

koho žiť  - žena mi zomrela, deti 

nemám a nechcem zostať na 

krku cudzím ľuďom“. Snažil som 

sa ho presvedčiť o opaku. Po-

máhal som mu ako som len ve-

del, ale nemohol som pri ňom 

byť 24 hodín denne. Pobyt v do-

mácom prostredí bez stálej opa-

tery mu prinášal pády a ne-

smierne utrpenie. Nakoniec sa 

mi ho podarilo presvedčiť a vy-

baviť mu umiestnenie v zaria-

dení sociálnych služieb. Umies-

tnený bol za pomoci pani riadi-

teľky a sociálnej zamestnan-

kyne zo zariadenia „Nitrava“ vo 

veľmi krátkom čase za čo im aj 

touto cestou s celého srdca ďa-

kujem. Tu však  ani nie po týždni 

zomrel. V lekárskej správe o 

úmrtí bola uvedená ako príčina 

smrti rozsiahla infekcia. Osobne 

si však myslím, že pravým dôvo-

dom bola rezignácia na život  

pre nedostatok lásky od najbliž-

šieho okolia. Ťažko povedať do 

akej miery nesiem vinu aj ja . 

Zisťujem, že  čím viac sa snažím 

pomáhať a vo väčšom časovom 

rozsahu, tým menej lásky a pod-

pory odo mňa klienti dostávajú. 

Z časti to vyplýva i zo situácie v 

našej diakonii, znížil sa nám po-

čet zamestnancov z 5 na 3. A 

tým sme sa  stali sa viac- menej 

nositeľmi pomoci, ktorá je pre 

život odkázaného človeka naj-

dôležitejšia:  Kŕmenie, prebaľo-

vanie, hygiena, upratovanie... 

Len málo času zostáva na lás-

kavé slovo a prejav pochopenia 

v bežných trápeniach seniora. 

Presne to isté sa deje v celej na-

šej spoločnosti. Sme  preťažení  

tým, že chceme a musíme pra-

covať, aby sme zabezpečili ro-

dinu a vlastné potreby, ale za-

búdame pritom na našich naj-

bližších. Na tých,  ktorí nás vy-

chovali.  

Obdobie Adventu a Vianoc je 

čas, keď by sme sa mali zastaviť 

a prejaviť lásku práve týmto 

smerom. Cez Vianoce sú naši 

starký najzraniteľnejší, ich spo-

mienky a nenaplnené túžby - 

nie po darčekoch, ale po prí-

tomnosti blízkych a   nedostatok 

lásky  zo strany najbližšieho 

okolia  môžu spôsobiť, že na-

stane rezignácia na život i 

u tých, ktorí by mohli byť ešte 

medzi nami. 

Mojim úmyslom nebolo morali-

zovať, skôr uľaviť vlastnému 

svedomiu a možno aj trošku po-

prosiť o pomoc.  Bolo by vynika-

júce mať z radov nášho  cirkev-

ného zboru brata, ktorý by sa 

odhodlal nám pomáhať v  práci 

v súčasnej neľahkej dobe. To by 

bol pre mňa ten najväčší darček.   

Záverom chcem všetkým čitate-

ľom Otvorenej náruče popriať 

pokojné prežitie vianočných 

sviatkov a veľa zdravia do no-

vého roku.    

 

 

 

 

 

Milan Slezák, 

riaditeľ  Evanjelickej  

zborovej diakonie Nitra 
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C I R K E V N Ý  P R Í S P E V O K  o d  1 . 1 . 2 0 2 2

 

 

6. júna 2021 zasadal zborový konvent ECAV Nitra, ktorý zvýšil od 1.1.2022  CIRKEVNÝ PRÍSPEVOK  

z 13 eur na 25 eur pre dospelého a z 1,50 eur na 5 eur pre dieťa do veku konfirmácie.  

Prečo tieto zmeny? Už v roku 2021 sa zmenou cirkevných zákonov začal odvod do spoločného fondu 

zabezpečenia ECAV na Slovensku.  CZ Nitra si v roku 2021 splnil svoju povinnosť a zaplatil splátku vo 

výške 8 715,73 eur. Z fondu sa budú financovať potreby spojené s fungovaním našej evanjelickej cirkvi 

(doplatky ku platom duchovných, činnosť biskupských úradov a celo cirkevné misijné podujatia).  

Výpočet odvodu sa odvíja od počtu členov v evidencii zboru.  V jubilejný rok Reformácie 2017 si v Nitre 

zaplatilo cirkevný príspevok v priemere 1000 členov a v roku 2020 len okolo 800 členov.  Dôvodom je 

zrejme aj pandémia a s ňou spojené nekonanie bohoslužieb počas sviatkov, najmä vianočných dní /na 

Štedrý večer si vyplatili mnohí cirkevný príspevok za celé rodiny/. Zvýšenie cirkevného príspevku je 

výsledkom povinností, ktoré ako cirkevný zbor máme. Znovu pripomíname dávnejším konventom 

schválené odporúčanie zaplatiť si cirkevný príspevok do Pamiatky reformácie – 31. októbra. 

Uvedomujeme si, že potrebujeme podporiť činnosť celej našej cirkvi na Slovensku a nejde tu 

len o nás „luteránov v Nitre.“ Keď som bol na dovolenke s rodinou v Dánsku /urobili sme si s bratom 

farárom Rassmusenom výmenný pobyt/ povedal mi: „My Dáni sme išli do Európskej únie preto, lebo 

sme malá krajina a veľké projekty, ktoré sú pred nami by sme sami nezvládli. Takto môžeme spoločne 

zvládnuť veľké veci.“ Ivan Boženík 
 

CIRKEVNÝ PRÍSPEVOK môžete uhradiť aj prevodom 

na bankový účet CZ ECAV Nitra vedený v ČSOB Nitra 

IBAN: SK29 7500 0000 0003 0266 0573 

Meno: Cirkevný zbor ECAV na Slovensku Nitra 

VS: 111 

Poznámka: CP 2022 a mená osôb 

napr. Ivan Boženík+ Milica + 3 deti Hana, Eliška, Magdaléna 
 

Zároveň dávame do pozornosti aj MESAČNÝ CIRKEVNÝ PRÍSPEVOK najmä pre pracujúcich. Tí, 

ktorí chcú, môžu aj mesačne pravidelným odvodom zo svojho účtu prispieť na činnosť a náklady spo-

jené s aktivitami nášho zboru. Aj pravidelné príspevky vo výške 1, 3, 5, eur môžu predovšetkým zmeniť 

osobné chápanie a vnímanie financovania našej cirkvi.  

IBAN: SK29 7500 0000 0003 0266 0573 

Meno: Cirkevný zbor ECAV na Slovensku Nitra 

VS: 333 

Poznámka: MCP a meno 

Ďakujeme. Každé euro nachádza zmysel v službe. 
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N A  C E S T E  K  P O L O Ž E N I U  Z Á K L A D N É H O  K A M E Ň A  

V období od marca do novem-
bra sa uskutočnilo niekoľko 
dôležitých stretnutí so spoloč-
nosťou MP Profit PB, s.r.o., 
ktorá zastrešuje projektovú 
činnosť výstavby Zariadenia 
pre seniorov a denného staci-
onára ECAV Nitra. Tieto stret-
nutia sa týkali dôležitej prí-
pravy Verejného obstarávania 
/VO/ na dodávateľa stavby 
domu seniorov. Poďakovanie 
patrí pani Ing. Kataríne Százo-
vej z MP Profit PB, ktorá inten-
zívne prispieva k zdarnému 
priebehu celého projektu. Po 
príprave všetkých potrebných 
dokumentov /súťažné pod-
klady/ sa spustil proces VO. 
Všetko prebieha v online 
priestore, teda v systéme, do 
ktorého nie je možné zasaho-
vať. Stavebné spoločnosti vyu-
žili jesenné obdobie na pred-
kladanie otázok a niekoľkokrát 
došlo k úprave jednotlivých 
položiek rozpočtu, čo bolo sú-
hrnne schválené minister-
stvom prostredníctvom ofi-
ciálnej žiadosti. Adekvátne od-
povede predkladal projektant 
Ing. arch. Juraj Císar so svojou 
kanceláriou.  
Zborové presbyterstvo na svo-
jom septembrovom a októb-
rom zasadnutí rokovalo 
a schválilo výberovú komisiu 
v zložení Ing. arch. Juraj Císar, 
Ing. Vladímir Novotný a Ing. 
Štefan Lisý, ktorí majú pred se-
bou neľahkú úlohu. Ukončenie 
lehoty na predkladanie ponúk 
v procese VO sa konalo dňa 
5.11.2021 a záujemcovia mu-
seli v lehote zaslať potrebnú 
zábezpeku. Komisia teraz musí 
podľa platných predpisov zá-
kona o verejnom obstarávaní 

vybrať dodávateľa z uchádza-
čov, ktorý splnil všetky pod-
mienky a predložil najnižšiu 
ponuku s DPH v zmysle VO. 
Následne musí komisia skon-
trolovať všetky jednotlivé po-
ložky cenovej ponuky, či sú 
v súlade s rozpočtom a či 
niekde nemôže dôjsť k neoča-
kávaným výdavkom a zároveň, 
že cenová ponuka obsahuje 
všetky potrebné náležitosti. 
Vyprosujeme pre bratov múd-
rosť a trpezlivosť, nakoľko ide 
o prácnu kontrolu a veľmi zod-
povedné a odborné zváženie 
každej ponuky. 
V súčasnosti teda čakáme na 
ukončenie procesu VO a jeho 
vyhodnotenie. Po výbere do-
dávateľa nasleduje kontrola zo 
strany Poskytovateľa nená-
vratného finančného prí-
spevku, ktorým je ministerstvo 
ako riadiaci orgán pre IROP 
a následne bude podpísaná 
zmluva o dielo. Potom začnú 
veci naberať „na obrátkach.“ 
Do času, kým sa dozvieme vý-
slednú obstarávaciu sumu, 
v spolupráci s pani Ing. Hlobe-
novou a Ing. Novotným musí 
CZ riešiť predĺženie povolení 
a obnovovanie zmlúv. Zároveň 
je potrebné pripraviť aj poze-
mok. 

Nemalé úsilie venovalo pred-
sedníctvo CZ i príprave propa-
gačných materiálov. Rátame 
s tým, že budeme musieť v re-
latívne krátkom čase získať fi-
nančné prostriedky vo výške 
1,5 milióna eur. Preto už teraz 
pripravujeme kampaň, ktorá 
zasiahne partnerov nielen 
v spoločenstve cirkvi, ale 
i podnikateľský sektor.   
Je pred sviatkami a uvedomu-
jeme si i komplikácie, ktoré 
vznikajú v dôsledku pandé-
mie. Môže sa však stať čokoľ-
vek. Zložitá situácia je i na trhu 
práce. Ceny stavebných mate-
riálov sa rútia k závratným výš-
kam. Vkladáme celé dianie do 
Božích rúk. Poznám i v našom 
cirkevnom zbore členov, ktorí 
sa pravidelne modlia a prosia 
Pána Boha o pomoc i pri 
stavbe domu seniorov. Pri-
dajme sa k tým, ktorí zápasia 
nielen technicky administra-
tívne, ale i duchovne v modlit-
bách za dobré dielo. Spoločne 
veríme a dúfame, že v najbliž-
šom období po novom roku 
budeme konečne svedkami 
posvätenia základného ka-
meňa domu seniorov.  

 
Ivan Boženík, 
zborový farár 
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MATRIKY ROK 2021  

P o k r s t e n í  

Ako práve narodené nemluvniatka túžte po duchovnom čistom mlieku, aby ste ním rástli na 

spasenie. 1. Petra 2, 2   

  Ľubomír Babulík; Ján Beňuch; Teodor Homer; Matúš Štulajter; Kristína Sovišová;  

  Hana Michňová; Agáta Szurmanová; Karolína Čačíková; Michal Gažo; Amélia Žitná;  

  Erik Hurtaj; Samuel Baško; Sebastián Boldiš; Zoe Takachová; Evelyn Kiková; Ondrej  

  Droba;  Michal Valent; Adam Bara; Petra Bernardi; Henrich Szabó; Samuel Hrivnák,  

  Sofia Hrivnáková; Miloš Zverina; Viktória Hamarová 

 

 

S o b á š e n í  

Nikomu nič nedlhujte, len to, aby ste sa milovali.  Rímskym 13, 8 

  Milan Kulich a Alžbeta Szeteiová 

  Miloš Rákoši a Ingrid Stredáková 

  Samuel Čentéš a Kristína Ilková 
  Jakub Pohl a Pavlína Ronecová 
  Matúš Baško a Veronika Grossová 
  Peter Sabo a Alena Mihalčinová 
 
  50.výročie sobáša si pripomenuli a požehnanie prijali: 
  Danica a Branislav Bobčekovci 
  Ondrej a Mária Kadlečíkovci 
 

 

Z o s n u l í  
Nikto z nás totiž nežije sebe  a nikto sebe neumiera. Lebo ak žijeme, Pánovi žijeme, ak umie-

rame, Pánovi umierame. A tak či žijeme, či umierame, Pánovi sme. Rímskym 14, 7 – 8  

  Soňa Hrašková; Robert Komorech; Irena Gajdošová; Anna Remeňová; Gustáv Buček; 

  Pavol Stehlo; Danica Gábrišová; Viera Vydarená; Anna Chuťková; Milan Janečka;  

  Stanislav Rigáň; Oľga Haľamová; Amália Modúlová; Anna Černáková; František  

  Dvořák; Zlatica Almanová; Ján Doboš; Ján Žiak; Milan Otott;  Božena Žigová; Filip 

  Gendiar; Samuel Plesník; Ingeborg Bratová  
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